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Přítomni: Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr Krogman, Ing. Vít Šimon, Ph. D., Ing. Jaroslav Vojtěch, 

Ing. Petr Mareš, Ing. Petra Škopová,MBA, Mgr. Milena Řeháková, Radomír Hanačík, Lubomír 

Burkoň, Ivan Jüptner, Daniela Augustinová 

Omluveni: Ing. Jaroslav Šebek, Ing. Zdeněk Perlinger, Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu 

Nepřítomni: Ing. Tomáš Kreutzer 

                                                                                                                        

1.     Úvod 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 56. jednání ABK. 

 

2.     Kontrola zápisu z 55. jednání ABK 

Zápis z 55. jednání ABK byl schválen bez připomínek.                                                                           

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•   p. Augustinová- podnět č.70 restrukturalizace vinic: podnět ve sledování                                                                                                                             

úkol:  Mgr. Řeháková ve sledování, v případě změn informovat 

•   Mgr. Řeháková, Mgr. Havlíček- podněty č.59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná 

administrativa: dne 8. 7. 2013 proběhlo jednání se zástupci ABK MZe, SZIF a CS. Zástupci CS 

projevili nesouhlas s návrhem ABK podávat hlášení o pěstování máku a konopí v rámci 

Žádosti o Jednotnou platbu na plochu a to z důvodu rozdělení kompetencí u prováděných 

kontrol (SZIF by byl nepřímo pověřen kontrolou správnosti hlášení pěstitelů máku a konopí)  

a rovněž požadují dané zpřístupnit pouze v rámci jednoho IT systému (v tuto chvíli nelze). 

Zástupci SZIF navrhli možnost zohlednit tento požadavek v rámci povinného Greeningu od    

r. 2015 (SZP 2014-2020). Musí se provést potřebné opatření v oblasti IT (práce v systému 

v rámci jedné aplikace), legislativně zabezpečit PB, které jsou obhospodařovány zemědělci 

nežádajícími o dotace a zahájit jednání s Ministerstvem zdravotnictví (odd. psychotropních 

látek).                                                                                                                                                               

Pan Burkoň vznesl dotaz, zdali je možné oznamovací povinnost podání hlášení o sklizni 

prodloužit o 3 dny (původní záměr) a předejít tak zbytečným komplikacím z důvodu např. 

nepřízně počasí atd.                                                                                                                                          

úkol:  trvá, Ing. Stehlík, Mgr. Havlíček, Mgr. Řeháková ověřit další postup, podat informace na 

příštím jednání                                   
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•  Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.283 hromadné podání MAS k nečinnosti ŘO PRV vůči 

MAS ve věci hodnocení MAS 2011 + podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : předchozí 

trvá, z důvodu personálních změn na MZe nedošlo k projednání řešení s novým NM 

Správního úseku                                                                                                                                                        

úkol:  trvá, p. Hanačík podat informaci na příštím jednání 

•   jednání MŽP + ABK : Ing. Stehlík, Ing. Šebek 

 podnět č.281 Zákon 167/2008 o ekologické újmě :                                                                 
Ze strany MŽP vstřícný přístup (při hodnocení zem. podniků), nastavení podmínek se 
projedná na dalším jednání se zástupci MŽP.  
úkol:  (společný pro všechny 3 podněty) trvá, uskutečnit následné jednání, Ing. Stehlík 
informovat na příštím jednání 
úkol 2:  havarijní plány -  trvá, Ing. Perlinger podat informace na příštím jednání  
 

 podnět č.302  Umisťování jednoduchých zemědělských staveb ve volné krajině:  
MŽP netrvá na tom, aby se provádělo celé stavební řízení (MMR). Výhledově se uskuteční 
jednání zástupců ABK, MŽP a MMR s cílem najít vhodné řešení, aby se tyto stavby větší 
výměry než v současné době zákon umožňuje, mohly realizovat bez nutnosti stavebního 
řízení.  

 
 podnět č.333 Změna Nitrátové směrnice: 

Zástupci MŽP obeznámeni s návrhem ABK (přepočet N na celý podnik), bude se následně 
projednávat. 
 

•   Ochranná pásma vodních zdrojů – (dle zápisu z 53. jednání) 
MŽP připraví pro jednání s MZe podklady, jak postupovat v rámci OPVZ z hlediska reklamace, 
nového zařazení atd. 
úkol:  trvá, Ing. Stehlík informovat na příštím jednání 
 
 

•   jednání ČÚZK + ABK : Ing. Stehlík, Ing. Šebek, Ing. Krogman 
 umožnění převádět v KN ornou půdu na TTP a zpět bez nutnosti vyjádření jakéhokoliv 

úřadu-  projednat zařazení do novely katastrálního zákona                                                                                                                                                     
úkol:  trvá,  Ing. Šebek ověřit stav, případně domluvit jednání s ČÚZK ve složení Ing. Stehlík, 
Ing. Šebek, Ing. Krogman a podat informace na příštím jednání 
 
 

•   p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace 

projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe: ABK obdržela vyjádření NM Ing. 
Špalkové k postupu řešení podnětu. Stěžovatel byl za strany ABK informován, podle jeho 
vyjádření nebude v řízení dále postupovat (návrh do PK) a to z důvodu extrémní časové 
prodlevy v řešení ze strany MZe a SZIF, která původní projekt zcela znehodnotila.                                                                                         
úkol:  vyřadit 
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•   Ing. Škopová, Ing. Šebek, Ing. Perlinger- podnět č.292 Prodej ze dvora u produkce 

rostlinného původu : předchozí trvá, proběhlo jednání s pracovníky potravinářské inspekce - 

nabídli pomoc při řešení konkrétních problémů                                                                                                           

úkol:  trvá, z důvodu nepřítomnosti Ing. Perlingra podnět ponechán do příštího jednání  

•   úkol z jednání: Komora veterinárních lékařů ČR - problematika zaměstnávání veterinárního 

lékaře (veterinář zaměstnanec vs. veterinář OSVČ): KVL zaslalo 24. 6. vyjádření k dané 

problematice, viz. příloha                                                                                                                            

•   Ing. Krogman, p. Augustinová- podnět č.304 Zlepšení fungování Registru zvířat na Portálu 

farmáře: zástupce ABK měl možnost ověřit funkčnost a spolehlivost testovací verze RZ. 

Nalezeny závažné nedostatky - dochází ke „ztrátě“ důležitých informací (záznam o léčení, 

poznámky chovatele), nefunguje on-line, špatně pracuje s harémovou plemenitbou 

(neodůvodněně bezpůvodová telata) apod.                                                                                            

úkol:  trvá, Ing. Krogman, p. Augustinová připravit dopis s výčtem nedostatků RZ- odeslat VO 

CPR Ing. Tobolkovi a p. ministrovi, informovat na příštím jednání   

•   úkol z jednání: Jednotný systém kategorizace VDJ v rámci resortu zemědělství (včetně 

ČSÚ): Ing. Stehlík- na zadání se pracuje, ověřit průběh a informovat na příštím jednání                                                 

•   p. Hanačík- podnět č.315 MAS-SZIF, podnět č.317 Nejasnosti Pravidel pro op. IV PRV – 

DPH: předchozí trvá (viz. zápis 54), proběhly jednání se zástupci ABK + SZIF + MZe (Ing. 

Stehlík, p. Hanačík, Mgr. Havlíček, p. Hanoldová, p. Adamcová), nedošlo k novému posunu, 

kontrola činnosti metodiků SZIF zpracovaná i v návrhu ABK do PM.                                                   

Proběhla diskuse ohledně auditů a dalších ustanovení Pravidel. Cílem je stanovit explicitně 

pevné podmínky s respektováním hospodářské i právní praxe a neměnit jasně daná pravidla 

dodatečnými požadavky ze strany pracovníků SZIF v průběhu roku, nad rámec Pravidel.            

úkol:  trvá, Ing. Stehlík- návrh k projednání s p. ministrem Tomanem, informovat na příštím 

jednání                                                                                                                                                                         

•   Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět č.320 Prodej ze dvora (skopové a kozí maso): původně 

projednáno s NM Ing. Žákem (souhlasné stanovisko)                                                                                                                                       

úkol:  trvá, Ing. Stehlík předložit návrh k projednání s p. ministrem Tomanem, informovat na 

příštím jednání                                                                                      

•   Ing. Stehlík, Mgr. Řeháková- podnět č.325 Odborná způsobilost, školení vs. dosažené 

odborné vzdělání: úkol: trvá, čeká se případná odezva JUDr. Teličky 

•   p. Hanačík- podnět č.330 Žádost o posouzení výkladu PRV, Opatření IV.2.1.:  pokračuje se 

v řešení ve spolupráci s Mgr. Havlíčkem                                                                                                                                                                                                                                

úkol:  trvá, p. Hanačík podá informace na příštím jednání 
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•   Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět č.332 POR – zrušení I. stupně : projednat dané se 

zástupcem MZe (původně RNDr. Mach) a SRS                                                                                                                                                      

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání 

•   Ing. Perlinger- podnět č.336 Agentura LPIS-informovanost: z důvodu nepřítomnosti 

garanta podnětu, informovala p. Augustinová - VO CPR Ing. Tobolka zaslal vyjádření AOPK 

k návrhu ABK (komunikace prostřednictvím LPIS mezi AOPK a SZIF) a zároveň stanovisko CPR, 

uvádíme závěr: „Jelikož realizace tohoto návrhu by vyžadovala úpravu LPIS, odbor ICT prověří 

tento požadavek z hlediska možností rozvoje LPIS (technické, finanční a termínové). Realizaci 

požadované změny v oběhu souhlasu OOP musí ještě schválit odbor environmentálních 

podpor PRV, který je věcným garantem této agendy, AOPK/MŽP (rozšíření agendy) a SZIF 

(uznávání elektronické formy, přizpůsobení softwaru).                                                                       

úkol:  trvá, p. Augustinová-postupovat v řešení s VO CPR Ing. Tobolkou, podat informace na 

příštím jednání 

•   Ing. Stehlík, Ing. Škopová, p. Jüptner- podnět č.339 BOZP + PO: ABK odeslala MPSV 

„výběr“ paragrafů, u kterých by bylo možné dané podmínky „zmírnit“+ možnost řešení 

k projednání. MPSV (oddělení bezpečnosti práce) zaslalo k návrhům ABK 12. 9. vyjádření,    

viz. příloha                                                                                                                                                    

úkol:  podnět vyřazen na základě stanoviska MPSV 

•   Ing. Stehlík. Ing.  Krogman-podnět č.341 AZV Vyškov - Agenda Evidence, Portál farmář, 

Portál eAGRI: předchozí trvá, podnět opětovně projednat s Mgr. Havlíčkem. Podobných 

případů neúmyslného či vědomého rozorání PB třetí osobou přibývá. Postižený zemědělec 

nemá možnost se jakkoliv bránit, či prokázat cizí zavinění při kontrole ze strany SZIFu.                           

úkol:  trvá, Ing. Stehlík, Mgr. Havlíček, Ing. Vaňková uskutečnit jednání za účelem, jak v dané 

situaci postupovat, podat informace na příštím jednání 

•   Mgr. Havlíček-  podnět č.342 Odvolání vůči porušení podmínky odběr vzorků půdy a plodů: 

předchozí trvá (dle sdělení SZIF mělo být projednáno s předsedou Ovocnářské unie Ing. 

Ludvíkem). Mgr. Havlíček prověřit stav.                                                                                                                                                      

úkol:  trvá, z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podnět ponechán do příštího jednání  

•   Ing. Šebek, Ing. Stehlík- podnět č.344 Vyúčtování dotací- vrácení přeplatku podpory:      

úkol:  trvá, Ing. Stehlík- návrh k projednání s p. ministrem Tomanem. Zjistit jestli by bylo 

možné, aby přeplatky v rámci vyúčtování dotací do výše 100 kč nebyly právně vymahatelné.                                            

POZN.- Ing. Stehlík jednat i v rámci SPÚ 

•   Mgr. Havlíček-  podnět č.345 Navrácení a užívání „vlastních“ pozemků: předchozí trvá, 

z vyjádření SZIF - nutno řešit postupem podle zákona o zemědělství, tzn. vlastník musí podat 

ohlášení změny uživatele a v řízení musí být prokázáno, že stávajícímu uživateli zapsanému v 

LPIS nesvědčí právní důvod užívání PB. Pokud vlastník s rozhodnutím nesouhlasí, pak nutno 
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podat námitky k rozkladové (námitkové) komisi.                                                                                                               

úkol:  trvá, z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podnět ponechán do příštího jednání  

•   Ing. Stehlík- podnět č.351 Chovatelé koní plemene klusák: Podnět je závažného a 

rozsáhlého charakteru (mimo kompetence ABK).                                                                                                                         

úkol:  Ing. Stehlík- návrh k projednání s p. ministrem Tomanem, informovat na příštím 

jednání 

•   Ing. Stehlík- podnět č.352 Čl. 68-prodej mléka do mlékárny:                                                      

a) zjednodušit systém při podávání, tj. možnost odeslat jednu souhrnnou tabulku z účetní 

evidence, nebo účetnictví místo všech faktur za mléko jednotlivě (resp. umožnit obě 

varianty). Provedení vyžaduje změnu v NV.                                                                                         

b) sjednotit výklad prodeje základního stáda v účetnictví                                                                                                        

úkol:  trvá, Ing. Stehlík projednat dané s VŘ Ing. Sekáčem, Mgr. Havlíček projednat na SZIFu, 

podat informace na příštím jednání 

•   Ing. Krogman, Ing. Stehlík- podnět č.353 SPÚ-změna metodiky: předchozí trvá, podnět 

týkající se předkupního práva k převáděným (prodávaným) nemovitostem.                                                   

úkol:  trvá, Ing. Stehlík projedná podněty týkající se SPÚ s ředitelem úřadu JUDr. Petrem 

Šťovíčkem Ph.D. (p. Augustinová zajistit termín), podat informace na příštím jednání 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

•   podnět č.356 Vyplácení odškodnění - lhůty MŽP: Ing. Šebek- podnět týkající se 

nestanovených lhůt při vyplácení odškodnění ze strany MŽP                                                                                      

úkol: p. Augustinová- podnět odeslán k vyjádření NM MŽP Ing. Tesařovi a VŘ Hoškovi, podat 

informace na příštím jednání 

•   podnět č.357: Kontroly Hygienické služby na farmách: Ing. Šebek- podnět týkající se 

kontrol HS a SVS (rozpor s výsledkem a pravomocí HS zasahovat do potrav. provozu). Ing. 

Stehlík projednal problém s ÚŘ SVS.                                                                                                  

úkol: p. Augustinová- podnět odeslán k vyjádření ÚŘ SVS Doc. MVDr. Malenovi a zároveň VŘ 

Sekce potravinářských výrob MUDr. Šedivé, podat informace na příštím jednání 

•   podnět č.358 Zápisy do LPIS: Ing. Stehlík- ABK požádala o vyjádření ze strany SZIF. Pokud 

dojde ke změně systému aktualizace tak, že změny bude možné evidovat pouze v termínech 

před podáním JŽ, SZIF bude dané podporovat (nelze změnit pouze změnou metodiky, je 

nutná legislativní změna ustanovení zákona řešící změny LPIS. Podle současného znění je 

aktualizace prováděna celoročně.)                                                                                                       

úkol: Ing. Stehlík uskutečnit jednání metodiků MZe + SZIF(+Ing. Vaňková) a zahrnout 

do nového programového období tzv. „zablokování LPISu“ na 4 měsíce (15. 5. - 31. 8.) do 
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podání JŽ. Ing. Krogman navrhl současně „zablokování LPISu“ v rámci AEO (15. 5. - 30. 11.), 

podat informace na příštím jednání 

•   podnět č.359 Zrušení výjimky v zákoně o týrání zvířat: Ing. Stehlík                                      

úkol: p. Augustinová- podnět odeslán k vyjádření VO ochrany zvířat MVDr. Krumlovi, podat 

informace na příštím jednání 

•   podnět č.360 Formulář - Zásady pro vypracování pohotovostních plánů: Ing. Stehlík- 

podnět týkající se dotazu k nemocím přenositelným na člověka (mor včelího plodu) a 

formuláře zveřejněného na stránkách eAGRI.                                                                                                 

Mgr. Řeháková požádala o názor Ing. Přibyla a následně dle závěru byl podnět odeslán 

k vyjádření ŘO živočišních komodit Ing. Hojerovi.                                                                                                          

úkol: čeká se na odezvu, podat informace na příštím jednání 

•   podnět č.362 Přístup KVS: Ing. Stehlík- podnět byl v loni řešen s KVS Zlín, jednalo se o 

podmínky registrace a provozního HACCP farmy Zerlina (proběhlo odvolání, argumenty 

akceptovány). Při letošní kontrole opět stejný postup ze strany KVS.                                                    

úkol: p. Augustinová- podnět odeslán k vyjádření ÚŘ SVS Doc. MVDr. Malenovi, (po domluvě 

s majitelkou farmy doplněné a odeslané další údaje k podnětu), čeká se na vyjádření, podat 

informace na příštím jednání 

•   podnět č.363 Duplicitní kontrola ČPI: Ing. Stehlík- podnět týkající se kontrol ze strany ČPI 

tj. značení a evidence ovcí v rámci CC + ze strany SZIF kontrola dle čl. 68, bahnice a kozy 

pasené na TTP. SZIF zaslal vyjádření.                                                                                                                                                   

úkol: Ing. Stehlík projedná možnost řešení s Mgr. Havlíčkem, podat informace na příštím 

jednání 

•   podnět č.364 Informace-Portál farmáře SZIF: Ing. Stehlík- původní podnět nebude zařazen 

na jednání komise, Ing. Šebek uvědomí autora o výsledku šetření SZIF a ověří, jakým 

způsobem žadatelka doložila SZIFu DP (elektronicky – kopií potvrzení nebo pouze informace 

o tom, že DP bylo podáno).                                                                                                                              

úkol: Ing. Stehlík – požádat Mgr. Havlíčka o prozkoumání možnosti doplnit na Portál farmáře 

SZIF systém pro generování automatického upozornění termínů souvisejících s podáváním 

žádostí (např. informační řádek), podat informace na příštím jednání 

•   podnět č.365 Návrh Metodiky - IOR + kontrolní systém SRS : Ing. Šebek, Ing. Stehlík- 

členové ABK obeznámeni s materiálem (v rámci NAP) 

•   podnět č.366 Neuznané důvody pro vyplacení dotace: Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět 

týkající se zamítnutí žádosti o dotaci na masná telata. SZIF zaslal stanovisko s odůvodněním, 

proč byla žádost zamítnuta. Zvážit zařazení podnětu do PK.                                                                                                                                      

úkol: Ing. Stehlík- z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podnět ponechán do příštího 

jednání 
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•   podnět č.367 Žádost o prošetření administrativních postupů: Ing. Stehlík- stížnost ve věci 

administrativních postupů Ing. Kučerové (SZIF). Dle sdělení ze strany SZIF je podnět v šetření.                                   

úkol: Ing. Stehlík- z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podnět ponechán do příštího 

jednání, k projednání s p. ministrem Tomanem 

•   podnět č.368 Odvolání proti ukončení administrace žádosti: Ing. Stehlík- ukončení 

administrace žádosti v rámci PRV,podnět nespadá k řešení ABK, předat k řešení Přezkumné 

komisi                                                                                                                                                              

úkol: p. Augustinová- podnět předán Ing. Krumpholcové do PK (18. 9.), z podnětů ABK - 

vyřadit 

•   podnět č.369 Žádost o posouzení projektu - MAS Opavsko: p. Hanačík- autorka odeslala 

SZIF odvolání proti ukončení administrace žádosti v rámci PRV                                                            

úkol: p. Hanačík zjistit ve spolupráci s Mgr. Havlíčkem další postup odvolání, podat informace 

na příštím jednání 

•   podnět č.370 Žádost o prošetření administrativních postupů: Ing. Stehlík- stížnost ve věci 

prošetření stanoviska náměstka SZIF Ing. Jírovského.                                                                              

úkol: Ing. Stehlík- z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podnět ponechán do příštího 

jednání, k projednání s p. ministrem Tomanem 

•   podnět č.371 ČSSZ- elektronické vyúčtování OSVČ: Ing. Stehlík- podnět se žádostí o 

zachování současného stavu při podávání DP OSVČ na ČSSZ tj. podávat přehled vyúčtování  

v písemné nebo elektronické podobě                                                                                                               

úkol: p. Augustinová- podnět odeslat k vyjádření na ČSSZ, podat informace na příštím jednání 

 

4.     Různé, diskuse                                                                                                          

•  Ing. Stehlík- zákon o snižování administrativní zátěže v zemědělství tzv. „Antibyro zákon“ – 

pozdrženo v PSP ČR a vzhledem k politické situaci nelze t. č. předpokládat další vývoj                

•   Ing. Stehlík, Mgr. Řeháková- Zákon o povinném značení lihu- (viz. zápis z 53. jednání), 

projednáno senátem ČR 

•   Ing. Stehlík- informoval o plánovaných kontrolách TBC u skotu staršího 12 měsíců. 

Projednat se SVS návrh o způsobu zajištění vyšetření  x % populace skotu. Nevytvářet 

zbytečně nové kolo odběrů, ale provádět vyšetření současně např. při odběrech na IBR. 
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5.     Závěr 

Příští jednání ABK se uskuteční 31. 10. 2013 od 9,00 hodin 

 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                                                  

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


